

清華-香港專線開通

NTHU Sets Up Hotline for

University Students in Hong Kong



國立清華大學
NATIONAL TSING HUA UNIVERSITY

2019 首頁故事

清華-香港專線開通 NTHU Sets Up Hotline for University Students in Hong Kong

國立清華大學設立「清華-香港專線」，回答有意來清華就讀的港生及家長相關問題。在香港者請撥 886-3-5162464；在台者請撥 03-5162464。

因香港情勢令人擔憂，為讓香港大學生能安心完成學業，清華大學接受在香港就讀的台生轉學，也歡迎香港籍學生、外籍學生來清華就讀。清華大學提供優質學習環境、住宿、輔導機制，將盡力協助這些學生完成學業。

由於這學期已經進行到一半，歡迎港生這學期先來清華旁聽，或是使用清華大學的電腦設備連線回原校遠距教學(例如香港科技大學即提供返台學生遠距教學)。下學期開始，歡迎這些學生以交換生的身分繼續在清華學習。若要取得學位，教育部也正專案辦理。

此外，考量來台就讀的學生無法立即找到棲身之處，清華大學盤點宿舍床位，目前有 100 床可供這波專案學生使用。

賀陳弘校長表示：「我們都非常關心香港的情況，擔心我們所認識的人的安全。學校昨天分別聯絡了清華在香港的同學，他們都平安，也都做了應變的打算，學校會繼續關心同學們，提供一切協助。」

賀陳弘校長指出，大學是富於理想性的地方，所以經常難以見容於當時的政府，政府不分黨派，都應該以軍警未經大學同意不入校園，來珍惜這一份理想，「清華大學在校史上經歷過多次，台灣社會也走過，我和許多的國內大學校長，都會守護這個原則。」

National Tsing Hua University (NTHU) has recently set up a special phone number for students in Hong Kong and their parents to inquire about transferring to NTHU—the NTHU-Hong Kong Hotline. In Hong Kong, dial 886-3-516-2464; from Taiwan, dial 03-516-2464.

In light of the escalating civil unrest in Hong Kong, special arrangements have been made for Taiwanese university students in Hong Kong to transfer to NTHU, as well as students of all nationality NTHU provides excellent learning environment, quality accommodation, and will facilitate transfer students to complete their studies with minimal

interruption. Furthermore, 100 places in the NTHU dormitories are currently available to students coming from Hong Kong.

Late November is the middle of the fall semester in Taiwan, and prospective transfer students for the spring semester are welcome to visit NTHU during the second half of this semester to audit classes and gather information. It's also possible for transfer students to use NTHU's computer facilities to participate in distance learning programs run by a school in Hong Kong, such as the one currently run by the Hong Kong University of Science and Technology. Qualified students can enroll for the spring semester, as a special case exchange student. The Ministry of Education is working on a mechanism to help students to obtain a degree in a Taiwanese university.